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Radny Gminy Słupca

Odpowiadając na Pana wniosek/ interpelację złożoną na LVIII sesji Rady Gminy Słupca
w dniu 29 września 2022 r. sprawie ujęcia w budżecie na rok 2023 dowozów wszystkich dzieci
do szkół podstawowych na terenie naszej gminy, także tych nie objętych ustawą o dowozach,
uprzejmie informuję, że zmiany w zakresie dowozów wprowadzone zostały w związku z
koniecznością wprowadzenia oszczędności w wydatkach oświatowych. Było to zgodne z
sugestią radnych, wyrażoną na spotkaniu radnych Rady Gminy Słupca z władzami
wykonawczymi Gminy, na którym obradowano nad tmdną sytuacją finansów oświatowych w
kontekście rozbudowanej sieci szkól i przedszkoli. Radni wskazywali wprowadzenie
możliwych działań, które generowałyby oszczędności, m. in. na organizację dowozów zgodnie
z zapisami ustawy Prawo oświatowe (Dz. U. z 2021r. póz. 1082) jako jedną z możliwych form
zmniejszema wydatków oświatowych. Organ wykonawczy wprowadził organizację dowozów
zgodną z tą sugestią i obowiązkiem wynikającym z ustawy Prawo oświatowe.

Obecna bardzo niestabilna sytuacja gospodarcza, jest dla samorządów ogromnym
wyzwaniem, a nieodłączną kwestią w zabezpieczeniu ciągłości funkcjonowania urzędu i
realizowania nałożonych obowiązków, jest odpowiednie zaplecze finansowe. Nowe zadania
nakładane na samorządy zwiększają obawy i konieczność realizowania zadań w formie
zachowawczej, czyli wyłącznie tych, które są niezbędne dla zabezpieczenia potrzeb
społeczności i występują w katalogu ustawowych zadań. Dlatego plan budżetowy na rok 2023
przewidywał będzie środki finansowe na dowozy dzieci, zgodnie z obowiązkiem wynikającym
z ustawy Prawo oświatowe. Nie przewidziane zostaną środki na dowóz wszystkich dzieci bez
względu na ich miejsce zamieszkania, czy wiek do szkół i przedszkoli prowadzonych przez
Gminę Słupca. Sytuacja finansowa Gminy związana z wydatkami oświatowymi nie uległa
pozytywnej zmianie. Co roku notuje się wzrost wydatków oświatowych. Rok 2023 będzie
jeszcze tmdniejszy ze względu na bardzo szybko wzrastające koszty utrzymania placówek
oświatowych, przede wszystkim w zakresie cen gazu, węgla, prądu oraz wielu innych, a także
konieczność realizacji remontów w zakresie mienia komunakiego, czy dróg. Pragnę również
podkreślić, że umowa na dowozy szkohie, dotyczy roku szkolnego 2022/2023 i jakiekolwiek
zmiany dotyczące nieodpłatnych dowozów dla wszystkich uczniów nie są dopuszczalne, gdyż
w sposób istotny zmieniają przedmiot zamówienia, uregulowanego w tej umowie, co
namszyłoby przepisy ustawy o zamówieniach publicznych. To z kolei naraża gminę na
odpowiedzialność za naruszenie dyscypliny finansów publicznych, podobnie jak
ponadprzepisowe zapewnianie dowozów uczniom, którym ustawowo się to nie należy.
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